
HORNOSEMEROVSKÝ INFORMAČNÍK

Milí občania,

december 2013

dostali ste do rúk ďalšie vydanie Hornosemerovského informačníka, ktoré pojednáva o roku 2013. Rozhodol 
som sa Vás informovať o dianí na úrade v tento vianočný čas, pretože mám pre Vás radostné informácie a tie 
neodmysliteľne patria k vianočným sviatkom. 

Dovoľte mi, ešte raz v skratke,  ozrejmiť moju východiskovú situáciu pri preberaní obce, ktorá je zrkadlom 
hospodárenia bývalého vedenia obecného úradu. 
Stav k 31. 12. 2010.
Na účte obecného úradu bolo 4 478,05 €, záväzky predstavovali 25 985,80 €, čiže 21 507,75 € obecnému 
úradu chýbalo! Úver vo výške 20 864,05 € sa spláca mesačne vo výške 242 €.
Týmito zápornými číslami som prebral úrad a začal moje pôsobenie starostu obce. Najmä prvý rok, ale i 
ostatné roky môjho pôsobenia, boli o hľadaní úsporných opatrení, ako aj o riešení nedotiahnutých káuz a 
sporov. Medzi ne patrí aj  súdny spor s p. Z. Csalovou, ktorý som podrobne opísal v predošlých číslach. K 
záporným číslam na štartovacej čiare sa teda pridalo ďalšie mínus – odškodnenie pre p. Csalovú (9000 €). 
Dnes je už tento spor vyriešený.

 Ak sa na to spätne pozerám, mojou najväčšou úlohou na začiatku môjho „starostovania“ bolo vyriešiť tento 
problémový stav obce -  mínus 21 507,75 € + 9000 € za súdny spor /ťahajúci sa od roku 2007/ -  spolu je to  
MÍNUS 30 507,75 €.  Nebolo ľahkou úlohou tento veľký mínus vyrovnať, a to hlavne pri podielových 
daniach,  ktoré boli tak rozdielne za predošlé a toto volebné obdobie. Uvádzam na porovnanie:

ROK       SUMA      ROK   SUMA       ROZDIEL
2007       131 141 €                  2011            116 267 € - 14 874 €
2008       143 561 €                  2012            116 514 € -  27047 €
2009       137 648 €                  2013 odhad123 626 € -  14 022 €

2010       103 589 €                                        spolu - 55 943 €

D O S T A L I   S M E    S A   Z O
Z Á P O R N Ý CH   Č Í S E L

Milí Hornosemerovčania! Celá dedina sa pripravuje na najkrajšie chvíle v roku. December nám prináša 
čaro Vianoc a očakávania ďalšieho roka. Naša dedina bude vždy taká, ako my všetci. Tvoríme ju MY, oby-
vatelia obce, je našim zrkadlom. Buďme hrdí na našu obec Horné Semerovce, majme k nej úctu, ale aj pokoru.  
Spolupatričnosť, vzájomná úcta, pomoc slabším, záujem o veci verejné, záujem o toho druhého z nás robia 
lepších ľudí, silnejšiu komunitu, krajšie miesto pre život. Práve v čase Vianoc sa zastavme, ponorme sa do 
tejto atmosféry a porozmýšľajme o hodnotách, ktoré nám počas roka možno unikajú. Darujme Vianociam ten 
najkrajší dar. My nemusíme byť dokonalí, taký je zázrak zrodenia. Stačí, že budeme skutočnými, tolerantnými, 
milujúcimi a navzájom sa rešpektujúcimi ľuďmi. Prajem Vám pokoj v duši. Prajem Vám pohodu a lásku. Prajem 
Vám naozajstné Vianoce. Zažnime v sebe svetlo Vianoc a chráňme ho po celý rok.

Váš starosta

Za tri roky tohto volebného obdobia sme teda dostali od štátu  o 55 943 € menej. 
Som veľmi rád, že moje zavedené úsporné opatrenia priniesli svoje plody a dokázal som tento deficit 
vyrovnať. 



ROZVOJ OBCE
Iba dva väčšie výdavky som si mohol dovoliť zaplatiť  z rozpočtu obce. 
Prvý výdavok sa týkal rekonštrukcie fitnes klubu vo výške 1 495 € v roku 2011. 
Druhý výdavok, nová cesta k zdravotnému stredisku, 3 600 € v tomto roku. Cesta bola neplánovaný výdavok, 
ktorý bol podmienený rekonštrukciou cesty I66 vedúcej cez našu obec. Veľmi ma teší, že s podporou všetkých 
poslancov sme sa rozhodli investovať peniaze obce do opravy cesty, ktorá bola v dezolátnom stave.  Keďže  
tu boli mechanizmy, ktoré pracovali na oprave hlavnej cesty, pokúsil som sa o takmer nemožné. Dosiahnuť 
opravu obecnej cesty za polovičnú cenu. Dnes je cesta opravená, obec ušetrila 3600€ /oprava takéhoto úseku 
cesty za reálnu cenu 7200 €, by bola pre našu obec nemožná/ a ja som rád, že sa nám podarilo prispieť k 
zveľadeniu obce.

NAŠE ÚSPEŠNÉ PROJEKTY
Ostatné výdavky typu nad 1500 € boli získané z projektov, ktoré som vymyslel a vypracoval. Za tri roky 
môjho pôsobenia som cez projekty pre obec získal 26 479 €. Súhrn všetkých projektov je na našej webovej 
stránke.
V roku 2013 sa z projektov realizovalo hlavne zastrešenie pódia a organizovanie Dožiniek. Touto cestou 
sa chcem poďakovať všetkým zamestnancom obecného úradu, poslancom, členom klubu dôchodcov a 
dobrovoľníkom, ktorí pomohli pri organizovaní týchto slávností. Vďaku vyjadrujem aj obyvateľom našej obce 
za účasť na  týchto slávnostiach. 

KULTÚRNO-SPOLOČENSKÝ ŽIVOT NAŠEJ OBCE
Okrem dožiniek sme tento rok zorganizovali III. ročník súťaže vo varení guľáša, na ktorom sa zúčastnilo re-
kordných 23 družstiev. Prvé miesto obsadilo družstvo Fešáci, druhé Brilant Café bar, tretie Team Wonderfull. 
Ako každý rok aj tento rok sme zorganizovali Deň detí. 
Dňa 15. 12. 2013 sa tretíkrát uskutočnili vianočné trhy. Ďakujem klubu dôchodcov a poslancovi PaedDr. 
Tiborovi Baloghovi za nacvičenie divadelného predstavenia - Narodenie Ježiša. 
Touto cestou sa chcem poďakovať  zamestnancom, poslancom a dobrovoľníkom, ktorí pomohli zrealizovať 
tieto podujatia. 

V spolupráci s klubom dôchodcov sa zorganizoval Deň dôchodcov. Ďakujem materskej a základnej škole za 
prípravu programu na toto podujatie.   
Klub dôchodcov zorganizoval fašiangový ples, 1. májové oslavy, rôzne výlety do divadla a do kúpeľov.  
TJ Horné Semerovce zorganizoval pohárový zápas, Katarínsku zábavu. 
Fitness klub Horné Semerovce zorganizoval aerobik maratón a dňa 31. 12. 2013 organizuje Silvestrovskú 
zábavu v kultúrnom dome. 
Našim aktívnym organizáciám vyjadrujem POĎAKOVANIE za ich prínos v kultúrno - spoločenskom živote 
v našej obci.
 
V materskej škole tento rok došlo k personálnym zmenám. Nová p. riaditeľka Mária Prokos Galgocziová a 
„staronová“ pani učiteľka Erika Baloghová zabezpečujú vyučovací proces v našej materskej škole. Po aktívnej 
spolupráci s pani učiteľkami môžem s radosťou konštatovať,  že zmena je veľmi pozitívna. Deti sa okrem hra-
nia zabávajú aj tvorivými aktivitami, trávia čas na čerstvom vzduchu. 

DOSTALI SME SA ZO ZÁPORNÝCH ČÍSEL! Pre mňa je to veľmi radostná a potešujúca informácia, 
s ktorou som sa chcel s Vami podeliť práve v tento vianočný čas. Dostali sme sa zo záporných čísel, ale treba 
povedať aj druhú stránku, že tvoriť rezervy sa mi nepodarilo. Zatiaľ “žijeme“ od podielových daní k po-
dielových daniam. Aby som mohol vyplatiť pracovníkov obecného úradu, aby som mohol vyplatiť energie, 
služby, musím vždy čakať na podielové dane od štátu, ktoré prichádzajú k 20. dňu v mesiaci. 
V každom prípade,  vyrovnaný mínus je dobrý základ do nového roka, lebo zo záporných čísel sa obec nedá 
rozvíjať a zveľaďovať.



Za pravdivosť informácií zodpovedajú: 
Ing. Agnesa Tureková - hl. kontrolórka, Helena Fajčíková -účtovníčka, Mgr. Tomáś Pásztor - starosta. 

ĎALŠIE AKTIVITY OBCE
Cez Úrad práce, sociálnych vecí a rodiny som tento rok získal na podporu zamestnanosti 25 099,20 €, vďaka 
čomu som mohol zamestnať 6 ľudí na dobu 6 mesiacov a jedného na dobu 9 mesiacov. Vďaka týmto zamest-
nancom udržiavame v poriadku väčšiu časť obce, vyčistili sme a vyhĺbili jarky, pokračovali sme vo výrobe 
kociek, ktoré boli uložené do jarkov. V obci sme oživili tradičnú výrobu kobercov a naše ručne vyrobené 
koberce si môžete pozrieť príp. zakúpiť v priestoroch obecného úradu.

Futbalovému klubu TJ Horné Semerovce bola poskytnutá dotácia vo výške 1000 €, tak ako to bolo 
odsúhlasené poslancami. 

Zo starého asfaltu, ktorý som získal pri oprave cesty I66, sme spevnili plochu pod  pivničnými domami a 
upravili cestu pri škole. 

V súčasnosti dochádza k spevneniu plochy pred amfiteátrom. Autobusová spoločnosť Arriva a.s. súhlasí, 
aby niektoré spoje na trase Levice – Šahy, Šahy - Levice zachádzali do našej obce, v prípade zabezpečenia 
bezpečného miesta na otáčanie sa. Pán poslanec PaedDr. Tibor Balogh prišiel s nápadom, že autobus by sa 
mohol otáčať v priestore pred pódiom. 
Od 15. 12. 2013 bude v našej obci zastavovať aj autobus na trase Štúrovo – Ružomberok. Teším sa, že sa nám 
podarí skvalitniť  život obyvateľov našej obce aj týmito krokmi. 

Vážení občania, ak máte nejaké pripomienky, ťažkosti, nápady,  neváhajte a príďte na obecný úrad. Sme tu 
preto, aby sme Vás vypočuli, pomohli a poradili Vám. 

Na záver vyzývam občanov našej obce, aby pristupovali zodpovedne k svojim platobným povinnostiam voči 
obecnému úradu a nenavyšovali pohľadávky obce.

Vážení občania, všetky moje aktivity, ako aj aktivity obecného zastupiteľstva majú jediný cieľ - 
zveľaďovanie našej obce a zlepšenie života v našej obci.

I napriek finančným ťažkostiam sa snažím využiť každú príležitosť na dosiahnutie tohto cieľa. 
Verím v lepšiu budúcnosť našej obce.

OZNAMY

SILVESTROVSKÁ ZÁBAVA
Fitness klub Horné Semerovce organizuje SILVESTROVSKÚ ZÁBAVU v kultúrnom dome Horné Se-
merovce. Hrá skupina INCOGNITO. Vstupné 7 EUR. 
Prihlásiť sa je možné na telefónnom čisle pána Igora Jambora: 0910421932. Všetkých srdečne vítajú. 

ODVOZ KUMUNÁLNEHO ODPADU
termíny odvozu KO:  28. 12. , 8. 1., 22. 1.,  5. 2., 19. 2., 5. 3., 19. 3., 

Na našej základnej škole sa v minulom školskom roku realizoval projekt podporený v rámci programu Školy 
pre budúcnosť. Učilo sa zážitkovo, deti boli na výlete. Projekt vypracovala a podala Mgr. Eva Krupčiaková a 
bol podporený sumou 1 500€. 
Verím, že kvalitný prístup našich pedagógov ocenia aj rodičia budúcich škôlkarov a školákov, a že naša škôlka 
a škola rozšíria rady svojich detí. 



Kedves polgárok,

december 2013

Önök a Felsőszemeréd információs lap karácsonyi kiadását  tartják a kezükben, mely a 2013-as év összefogla-
lóját tartalmazza. Úgy döntöttem, hogy tájékoztatom Önöket a hivatali eseményekröl a karácsonyi várakozás-
sal teli idöszakban, mivel örömteli információim vannak az Önök számára.

Engedjék meg, hogy röviden tisztázzam a kiindulási helyzetet, ami tükrözi a községháza korábbi vezetésének 
a gazdálkodását.
2010 12. 31.-ei állapot:
A községháza számláján 4 478,05 € volt. A kötelezettségvállalások összege 25 985,80 €, tehát 21 507,75 € 
hiány volt! A 20 864,05 € kölcsön havi 242 €-val van térítve. Ezekkel a negatív számokkal vettem át a hivatalt 
és kezdtem  a polgármesterséget. Különösen az első évben (2011), de az utóbbi években is a hivatalom alatt 
a megszorító intézkedések keresése volt, valamint a vitás és peres ügyek rendezése. Az egyik jelentős per az 
egykori óvodaigazgatónő Z. Csalovával kapcsolatos, amit részletesen ismertetettem az előző kiadásban. A 
negatív számokhoz a kezdésnél így még egy mínusz (9000 €) csatlakozott, amit rendeznem kellett. Ma már ez 
a per mögöttünk van, és Z. Csalová ki lett fizetve.

Ha most visszanézek, a legnagyobb kihívás az volt, hogy ezeken a nem túl hízelgő negatív számokon túljus-
sak. 21 507,75 € mínuszról indultunk, ehhez hozzáadjuk a 2007-től húzódó 9000 €-s peres ügyet, így ez 
mínusz 30 507,75 €. Nem volt könnyű feladat ezt a nagy mínuszt kiegyenlíteni, különösen úgy ,hogy az 
adórészesedés összege különbözött az előző és a jelenlegi választási időszakban.Összehasonlításképp:

év       összeg     év                összeg                különbség
2007       131 141 €                  2011            116 267 €  - 14 874 €
2008       143 561 €                  2012            116 514 € -  27047 €
2009       137 648 €                  2013 becslés123 626 € -  14 022 €

2010       103 589 €                                      összesen - 55 943 €

Túljutottunk a negatív számokon !

Tisztelt felsőszemerédi lakosok! Az egész község nagy várakozással készülődik az év legszebb 
ünnepére a karácsonyra. Minden év decemberében megragadja az embereket a karácsony var-
ázsa valamint az új esztendő eljövetele. Községünk mindíg olyan lesz, amilyenné formáljuk, 
mondhatni, hogy ő a mi tükörképünk. Legyünk rá büszkék, legyünk iránta tisztelettel, de 
alázattal is. Együttérzéssel, kölcsönös tisztelettel, emberi összefogással egy szebb környezetet 
teremthetünk magunknak. Legalább ebben az időszakban lassítsunk a gyors életstíluson, gon-
dolkodjunk el olyan értékeken, amelyek az év folyamán feltünés nélkül elmennek mellettünk. Az 
advent időszakában igyekezzünk minél több időt szeretteinkkel tölteni, tisztelettel és odaadással 
lenni embertársaink iránt. Mindannyiuknak kellemes karácsonyi ünnepeket és békés boldog új 
évet kívánok.  

Az önök polgármestere

A választási időszak három évében 55 943 €-val kevesebbet kaptunk az államtól. Nagyon boldog vagyok, 
hogy az általam bevezetett megszorító intézkedések meghozták gyümölcsüket, és egyensúlyba tudtam hozni 
ezt a hiányt.

FELSŐSZEMERÉDI HÍRLEVÉL



Községünk fejlestése
Minden nagyobb kiadást (1.500 €-t meghaladó), amelyet a közösség fejlesztésére használtunk, projektek 
megnyerésével szereztük. Csak két nagyobb kiadást tudtam fizetni az önkormányzati költségvetésből. Az első 
kiadás 1495 €, a fitness klub rekonstrukciója volt 2011-ben. A második ebben az évben 3600 €, az új út az 
egészségügyi központig.
Az út nem tervezett költség volt, amelhez a falun átvezető I66-os út rekonstrukciója adta a feltételeket, 
aminek nagyon örülök, hogy VÉGRE fel lett újítva. Mivel adott volt a mechanizmus a képviselőkkel döntöt-
tünk úgy, hogy meg kell javíttatni a legrosszabb útszakaszt a falunkban(a főúttól az egészségügyi központig). 
Az ajánlat 7.200 € volt, amelyet nem engedhettünk meg magunknak. A félreértések ellenére eleget tettek a 
követelményeinknek, és az utat az összeg feléért 3600 €-t csinálták meg, 8,78 € m2, ami remek ár.

Sikeres pályázataink
A többi kiadásra, ami több mint 1.500 € érték felett volt, a pénzt projekteken nyertük, amelyeket én gondol-
tam és dolgoztam ki. A három év alatt 26.479 €-t szereztem az önkormányzatnak projektekkel. A 2013-as 
évben ebből az összegből főleg a pódium tetőszerkezete és az Aratóünnepség szervezése lett megvalósítva.
Ezúton szeretném MEGKÖSZÖNNI a községi hivatal alkalmazottainak, a képviselőknek, a nyugdíjas klub 
tagjainak és az önkétesek segítségét az ünnepség megszervezésében.

Községünk kultúrális élete:
Idén az Aratóünnepségen kívül megrendezésre került immár III.alkalommal a gulyásfőző verseny, amelyre 
rekordmennyiségű 23 csapat jelentkezett. Első helyen a Fešáci, a másodikon a Brilant Café bar, a harmadikon 
a Team Wonderfull végzett. Ahogy minden évben, most is megrendezésre került a gyereknap. Ezúton szeret-
nék ismét KÖSZÖNETET mondani a községi hivatal dolgozóinak, képviselőinek és az önkénteseknek, akik 
segítettek megvalósítani ezeket a rendezvényeket. 2013. 12.15.-én harmadik alkalommal ismét megrendezésre 
került a karácsonyi vásáris. KÖSZÖNETEMET fejezem ki a nyugdíjas klub tagjainak  és PaedDr. Tibor Ba-
loghnak a színjáték betanítasaért – Jézus születése címmel.

A nyugdíjas-klub együttműködésével megrendeztük a Nyugdíjas napot.Ezúton KÖSZÖNÖM munkájukat.
KÖSZÖNÖM az óvoda és az alapiskola közreműködését is a műsorszervezésben.
Aktív egyesületeink további kulturális - társasági és sport eseményeket is megrendeztek. A nyugdíjas klub 
szervezte a farsangi bált, a május 1-i ünnepséget, és az év folyamán tagjaik és a széles közönség számára szín-
házi, és gyógyfürdői látogatásokat is.

A TJ Felsőszemeréd szervezte a kupameccset és a Katalin bált.
A felsőszemerédi Fitness klub aerobik maratont szervezett, és 2013 12.31.-én a kultúrházban szilveszteri mu-
latságot rendez.
KÖSZÖNETEMET fejezem ki a helyi aktív szervezeteknek, hogy élénkítik a falu kulturális és társasági életét.

Az óvodában az idén személyi változások történtek. A tanulási folyamatot az új igazgatónő Prokosné Gal-
góczi Mária és a ,,régi-új,, tanítónéni Balogh Erika biztosítja. Ez a változás szükséges volt, és az idő múlásával 
megállapítható, hogy a változás nagyon pozitív. A gyerekekkel  sokkal többet foglalkoznak, sokmindent 
készítenek, egészségügyi sétákra járnak, aktívabbak, az együttműködés az általános iskolával, és a helyi 
önkormányzattal nagyon jó. Pozitívan értékelem felelőségteljes munkájukat, különösen a gyerekekhez való 
hozzáállásukat.

Túljutottunk a negatív számokon ! Számomra ez nagyon örömteli és megnyugtató információ, amit sze-
rettem volna megosztani Önökkel  ebben a karácsonyi időszakban. Kijutottunk a negatív számokból, de szóvá 
kell tenni a másik oldalt is, hogy tartalékot nem tudtam létrehozni.
Hogy kitudjam fizetni a községháza dolgozóit, az energiát, szolgáltatásokat,meg kell várni az adórészesedést 
az államtól, amely mindig a hónap 20. napjára esik. Mindenesetre, ez egy jó alap az új év kezdéséhez, mert 
negatív számokkal nem lehet fejleszteni a falut.



Fordítás: Mária Prokos Galgócziová

Községünk újabb aktivitásai:
A Munkaügyi, Szociális és Családügyi hivataltól ebben az évben a foglalkoztatás elősegítésére 
25 099,20 €-t sikerült szereznem, aminek köszönhetően foglalkoztatni tudtam 6 főt 6 hónapig és egyet 9 
hónapig. Az említett alkalmazottak segítségével tartjuk  rendben a a falu nagy részét, megtisztították és kiás-
ták az árkokat, melyek mélyítésére a heves esőzések miatt volt szükség, folytattuk a  kockák gyártását, melyek 
az árokba kerültek, újjáélesztettük a szőnyegszövés hagyományát. A kézzel szőtt szőnyegeket megtekinthetik 
és megvásárolhatják a községi hivatalban.

A TJ Felsőszemeréd focicsapatnak 1000 €-s támogatást tudtam adni,a képviselők jóváhagyásával.

Az  I66-os út javításából sikerült szereznem aszfaltot, és ezzel megszilárdítani a pincehelyiségek alatti és az 
iskola melletti útszakaszt.

2013 12.15.-től megáll falunkban a Párkány-Rózsahegy útvonal autóbusza.

Az Arriva a.s. cég néhány Léva-Ipolyság, Ipolyság-Léva buszjáratát a falunkba fogja irányítani, amennyiben 
biztosítani tudjuk a busz biztonságos fordulását. PaedDr. Balogh Tibor képviselőúr ötlete, hogy a busz a szín-
pad előtti területen fordulhatna.A cég megígérte, hogy amint megerősített burkolt felület áll rendelkezésre, 
néhány járat a faluba is bejön. Örülök, hogy ezzel a lépéssel is sikerül lakosainknak minőségesebb  életfeltételt 
teremteni. 

Tisztelt  polgárok, ha bármilyen észrevételük van, problémáik, elképzeléseik, nyugodtan jöjjenek a köz-
ségházára. Azért vagyunk itt, hogy meghallgassuk Önöket, segítsünk, tanácsot adjunk.

Tisztelt polgárok, minden  tevékenységemnek, valamint  az önkormányzat képviselőinek tevékenységének 
egyetlen célja van. Fokozni és javítani az életminőséget  a községünkben.

A pénzügyi nehézségek ellenére is  igyekszem, hogy minden lehetőséget kihasználjak e cél elérésének 
érdekében. Hiszek egy jobb jövőben a községünk  számára .

 
Az Önök  polgármestere

Végül felhívom  községünk polgárainak figyelmét, hogy álljanak felelősségteljesen a fizetési kötelezett-
ségeikkel a községi hivatallal szemben, és ne növeljék tartazásaikat a faluval szemben. 

Közlemények:

Szilveszteri mulatság:
A felsőszemerédi fitness klub SZILVESZTERI MULATSÁGOT  szervez a helyi kultúrházban. A zenét az 
INCOGNITO zenekar szolgáltatja. Belépődíj : 7 EUR.
Jelentkezni Jambor Igornál lehet a 0910421932 telefonszámon.  Mindenkit szeretettel várnak.

A komunális hulladék elszállítása a következőképpen fog zajlani decemberben valamint az első negyedévben: 
12.28., 1.8., 1.22., 2.5., 2.19., 3.5., 3.19. 
 

Az alapiskola az előző iskolaévben megnyert egy 1500 € pályázatot „ A jövő iskolája“ elnevezéssel, amelyet  
Mgr. Eva Krupčiaková dolgozott ki és nyújtott be. A tanítás élvezetes módon folyt és a tanulók kiránduláson 
is részt vettek ebből a pénzből. 
Hiszem, hogy a szülők értékelni fogják pedagógusaink munkájukhoz való jó hozzáállását, és hogy iskolánk  
létszámát sikerül kibővítenünk újabb tanulókkal. 


